
   

Sak 4: Innkomne saker 
 
Det har blitt sendt inn ti saker fra tre lokallag. For hver sak er det 
saksopplysninger fra innsender, samt innsenders forslag til vedtak. 
Deretter følger hovedstyrets vurdering og hovedstyrets forslag til vedtak.  

 

SAK 4.1 Bruk av hingst i avl 

Innsender Nordlandshest/Lyngshestlaget i Hålogaland 

Saksopplysninger 
fra innsender 

Rett til bruk av hingst – bedekning. Maks 50 hopper. Ønsker å øke 
kvoten, evt. oppheve kvoten for bruk av egen premiert hingst til 
bedekning av egne hopper.  

Innsenders 
forslag til vedtak 

Oppheve kvoten for bruk av egen premiert hingst til bedekning av 
egne hopper. 

Hovedstyrets 
vurdering 

Bruk av hingst i avl reguleres av avlsplanen. Endringer knyttet til dette 
kan kun gjøres ved revisjon av avlsplanen. Hovedrevisjon av 
avlsplanen skjer hvert femte år (neste gang er 2028), i tillegg til at det 
kan gjøres mindre revideringer årlig. Avlsutvalget har ansvar for å 
jobbe med revideringen av avlsplanen. Deres forslag til revidering skal 
vedtas av hovedstyret, faglig godkjennes av Norsk Hestesenter og til 
slutt godkjennes av Mattilsynet før endringene er gjeldende.  

Hovedstyrets 
forslag til vedtak 

Forslaget imøtekommes ikke. 

 

 

SAK 4.2 Forslag om kvote for hingst i avl 

Innsender Nordlandshest/Lyngshestlaget i Hålogaland 

Saksopplysninger 
fra innsender 

 

Innsenders 
forslag til vedtak 

Kvoteforslaget på maks 50 føll pr. hingst ikke har tilbakevirkende kraft. 

Hovedstyrets 
vurdering 

Kvoter for hingst i avl reguleres av avlsplanen. Endringer knyttet til 
dette kan kun gjøres ved revisjon av avlsplanen. Hovedrevisjon av 
avlsplanen skjer hvert femte år (neste gang er 2028), i tillegg til at det 
kan gjøres mindre revideringer årlig. Avlsutvalget har ansvar for å 
jobbe med revideringen av avlsplanen. Deres forslag til revidering skal 
vedtas av hovedstyret, faglig godkjennes av Norsk Hestesenter og til 
slutt godkjennes av Mattilsynet før endringene er gjeldende.  

Hovedstyrets 
forslag til vedtak 

Forslaget imøtekommes ikke. 

 

 

SAK 4.3 Tilskudd til avl 

Innsender Nordlandshest/Lyngshestlaget i Hålogaland 



   

Saksopplysninger 
fra innsender 

Pr. nå hamningstilskudd for bedekking av 3-10 hopper, ingenting hvis 
over 10 hopper (per hingst). Urettferdig. Burde være inntil 15 hopper. 
3000 kr hvis 3-10 hopper.  

Innsenders 
forslag til vedtak 

For hamnetilskudd økes øvre grense for antall hopper til 15 stk. 

Hovedstyrets 
vurdering 

Hensikten med hamningstilskuddet er å støtte de mindre slippene. Er 
det mer enn ti hopper på slippet er det såpass økonomi i slippet 
(spring- og beiteavgift), at det ikke anses å være behov for økonomisk 
tilskudd.  

Med hamningstilskuddet ønsker hovedstyret å bidra til å gjøre det 
økonomisk mulig å ha mindre slipp. Hovedstyret ønsker at flest mulig 
av de kåra hingstene brukes i avlen. Med store slipp, blir det flere 
hopper pr. hingst, og færre hingster i avl. Med små slipp blir det flere 
hingster i bruk.  

Hamningstilskudd tildeles hingster med mellom tre og ti hopper på 
hamningen. Øvrige kriterier for tilskuddet må også oppfylles.  

Hovedstyrets 
forslag til vedtak 

Forslaget imøtekommes ikke. 

 

 

SAK 4.4 Transportstøtte hingst i avl 

Innsender Nordlandshest/Lyngshestlaget i Hålogaland 

Saksopplysninger 
fra innsender 

Hingster får ikke transporttilskudd etter 30 avkom, men ikke mer enn 
10 hvert år. Burde endres til 15 avkom uten grense per år.  

Innsenders 
forslag til vedtak 

For transporttilskudd økes øvre grense for antall hopper til 15 stk. 

Hovedstyrets 
vurdering 

Hensikten med transporttilskuddet for hingster i avlsformål, er å 
muliggjøre å transportere hingster til andre deler av landet, slik at 
hingsten skal kunne bidra i avlen i større deler av landet.   

Det er tidligere vedtatt at hingster som har mer enn 30 avkom ikke er 
berettiget transporttilskudd.  

Det er ingen begrensninger knyttet til antall hopper pr. år knyttet til 
tilskuddet.  

Det er ingen øvre grense på antall hopper på slipp pr. år når det 
gjelder transporttilskudd for avlshingst. 

Hovedstyrets 
forslag til vedtak 

Forslaget imøtekommes ikke. 

 

  

SAK 4.5 Transportstøtte hingst til utstilling 

Innsender Nordlandshest/Lyngshestlaget i Hålogaland 



   

Saksopplysninger 
fra innsender 

Var transportstøtte for hingster til utstilling tidligere, men dette er tatt 
bort. Ønsker at dette gjeninnføres. Gammel sats på 3,50 kr/km, med 
krav om reise minst 80 mil tur/retur. Ønsker tilskudd for hingst til 
utstilling, under samme kriterier som hingst til hamning, altså 400km 
pr. vei. Unntak for de som må med ferge, her utbetales eget tilskudd 
per hest, da eks 300 kr, slik som travlaget har.  

Innsenders 
forslag til vedtak 

Gjeninnføring av transportstøtte med gammel takst (3,50 kr/km), med 
krav om minst 80 mil reisevei tur/retur. 
 

Hovedstyrets 
vurdering 

Hovedstyret ønsker at flest mulig hester stilles på utstilling. En 
utstilling gir beskrivelse av hesten, som gjør det enklere for hingste- og 
hoppeeiere å velge passende hoppe/hingst til sin hoppe/hingst, noe 
som kan bidra til en avlsfremgang for rasen. 

Landslaget har begrensede økonomiske midler, og kan derfor ikke 
imøtekomme alle ønsker om tilskudd. Hovedstyret ønsker å gi et 
generelt tilskudd til hingster som stilles til førstegangskåring og 
hingster som stilles til UB. Hovedstyrets vurdering er at det ikke er 
økonomiske ressurser til å gi transporttilskudd til utstilling i tillegg. 

Hovedstyret finner det ikke økonomisk forsvarlig å budsjettere med et 
større underskudd enn det som allerede er foreslått.  

Hovedstyrets 
forslag til vedtak 

Forslaget imøtekommes ikke, da det ikke er økonomisk rom for 
ytterligere tilskudd.  

 

 

SAK 4.6 Støtte til deltakelse i NM 

Innsender Nordlandshest/Lyngshestlaget i Hålogaland 

Saksopplysninger 
fra innsender 

 

Innsenders 
forslag til vedtak 

Videreføring av at tilskudd utbetales pr. ekvipasje, slik som det var i 
2022. 

Hovedstyrets 
vurdering 

En av kjerneoppgavene til landslaget er å stimulere til økt aktivitet. 
Hovedstyret ønsker at flest mulig skal delta på NM.  

Det har tidligere vært vedtatt en satsning på å jobbe frem NM i en 
tidsperiode over fire år. 2024 er det siste av disse fire årene.  

Landslaget har begrensede økonomiske midler, og kan derfor ikke 
imøtekomme alle ønsker om tilskudd.  

Hovedstyret ønsker å gi transporttilskudd til deltakere på NM. 
Hovedstyrets har lagt opp til at det innvilges et hovedtilskudd pr. 
hestetransport og et lavere «passasjerbeløp» for øvrige hester på 
samme transport. Av økonomiske hensyn mener hovedstyret også at 
det må settes et maksimalt totalbeløp for tilskuddet. Tilskuddet vil 
derfor bli lavere eller høyere avhengig av om det er få eller mange 
som søker tilskuddet.  



   

Hovedstyrets 
forslag til vedtak 

Forslaget imøtekommes ikke, da det ikke er økonomisk rom for 
ytterligere tilskudd. 

 

 

SAK 4.7 Utstilling hoppe/unghest/vallak 

Innsender Nordlandshest/Lyngshestlaget i Hålogaland 

Saksopplysninger 
fra innsender 

 

Innsenders 
forslag til vedtak 

Utstilling hvert år i Nordland, både på nord- og sørsiden av Saltfjellet. 
Annethvert år i region Bodø og annethvert år i Lofoten / Vesterålen. 

Hovedstyrets 
vurdering 

Hoppe-, vallak- og unghestutstillinger gjennomføres av lokal 
utstillingsarrangør i samarbeid med NHS. Terminliste fastsettes av 
NHS i samråd med lokale utstillingsarrangører og organisasjonene for 
de nasjonale hesterasene.  

Landslaget og landsmøtet har altså ikke myndighet til å tildele 
utstillinger. Det er opp til lokallagene (eller andre lokale arrangører) å 
søke NHS om å få arrangere utstilling eller oppfordre andre lokale 
arrangører til å søke.  

Hovedstyrets 
forslag til vedtak 

Forslaget imøtekommes ikke.  

 

 

SAK 4.8 Digitalisering av medlemsblad 

Innsender Nordlandshest/lyngshestlaget i Rogaland og Agder 

Saksopplysninger 
fra innsender 

Lokallaget for Rogaland/Agder ønsker at bladet Rimfakse går over til 
digital versjon.  

Det er mange hesteblader som i dag kun er å få i digital versjon. 
Lokallaget ønsker å vite hvor mye av medlemsavgiften som går til å 
dette trykk og porto av bladet.  

Det er et ønske om at bladet digitaliseres og at medlemmene ved 
innmelding kan krysse av for om de ønsker fysisk kopi eller digital. 
Ved å senke utgiftene til trykk og porto kan mer av medlemsavgiften 
komme tilbake til lokallaget og arbeidet der. 

 

Innsenders 
forslag til vedtak 

Rimfakse gjøres tilgjengelig i digital versjon, men de som ønsker det 
kan få den i fysisk versjon. 

Hovedstyrets 
vurdering 

Kostnadene knyttet til medlemsbladet kommer frem av regnskapet, og 
er tilgjengelig for alle interesserte. Totalt er kostnadene knyttet til 
medlemsbladet i 2023 på kroner 45 050,73. Av dette er kroner 
19 460,- trykk av utgave 1-2024, kroner 19 340,- er trykk av utgave 2-
2024 og kroner 6 250,73 er porto knyttet til utgave 1-2024. Faktura på 
porto for utgave 2-2024 er i skrivende stund ikke mottatt.  



   

Hovedstyret ønsker å beholde medlemsbladet i fysisk form. 
Hovedstyrets inntrykk er at medlemsbladet (i fysisk form) blir satt pris 
på av medlemmene. Dersom dette inntrykket ikke er korrekt, kan 
hovedstyret vurdere å støtte forslaget om nedleggelse av fysisk 
medlemsblad.  

Hovedstyret ønsker derimot ikke at en eventuell nedleggelse av et 
fysisk medlemsblad, skal erstattes av et digitalt medlemsblad. Dersom 
man går over til digitale flater, ser ikke hovedstyret hensikten med å 
beholde et format som er ment å være fysisk og ikke digitalt. Da vil det 
i så fall være mer hensiktsmessig å erstatte det med økt kvantitet og 
kvalitet på landslagets digitale flater, men da altså i en form som er 
ment for digitale kanaler.  

Hovedstyret har derimot er ønske om at medlemsbladet skal 
delfinansiere seg selv, ved å innhente annonseinntekter. 

Hovedstyrets 
forslag til vedtak 

Medlemsbladet beholdes i fysisk form, men det jobbes for at bladet 
delfinansieres ved hjelp av annonseinntekter. 

 

 

SAK 4.9 Organisering og behov 

Innsender Nordlandshest/lyngshestlaget i Rogaland og Agder 

Saksopplysninger 
fra innsender 

Lokallaget sender inn spørsmål rundt organiseringen av arbeidet i 
landslaget, spesielt knyttet til organisasjons- og informasjonsutvalget.  
Lokallaget uttrykker bekymring for at det ikke er gjennomført noe 
arbeid i dette utvalget i løpet av det siste året, og stiller spørsmål med 
om behovene blir dekket på annet vis. Lokallaget ser at det er et 
økende behov for informasjon og involvering av lokallagene. Det 
savnes mer støtte fra landslaget til lokallaget i form av tilrettelegging, 
hjelp til organisering, tiltaksgjennomføring. Det er viktig å bruke 
lokallagene som en nøkkel i organiseringen av alle som er interesserte 
i NL. Sterke lokallag er grunnmuren for et sterkt landslag. Det gjelder 
både rekruttering og aktiviteter, og bidrar til avl, bruk og synliggjøring 
av rasen. 
 
I Landslagets vedtekter står følgende formål:  
§ 1. Formål 
Landslaget for nordlandshest/lyngshest i Norge er en ideell 
organisasjon som har som formål å: 
1. Samle alle lokallag og være deres felles talerør og ivareta deres 

interesser overfor myndigheter, andre hesteorganisasjoner og 
samfunnet for øvrig. Landslaget skal på denne måten samle alle 
med interesse for nordlandshest/lyngshest til felles arbeid til 
beste for denne hesterasen. 

2. Medvirke til at det i samsvar med rasens avlsplan drives et 
planmessig og målrettet avlsarbeid for å fremme utviklingen av en 
renraset nordlandshest/lyngshest med spesielt fokus på at rasen 



   

tilfredsstiller et allsidig brukskrav. Laget skal arbeide aktivt for at 
det blir avholdt utstillinger og andre stimulerende tiltak. 

3. Representere raseinteressene overfor myndigheter/avlsledelse, og 
samarbeide med andre hesteorganisasjoner, spesielt de norske 
rasene. 

4. Medvirke i kontaktformidling og rådgivning ved salg og 
plassering av hester. 

5. Fremme aktiv bruk av nordlandshest/lyngshest innen de 
bruksområder, konkurranseformer og nivåer hvor rasen naturlig 
hører hjemme. 

Formålene i denne paragraf skal oppnås i en kombinasjon av lokale 
og sentrale aktiviteter. 
 
Første punkt i formålsparagrafen er spesielt viktig knyttet til 
lokallagene. Det er viktig at landslaget samler lokallagene. Hvordan 
jobbes det med dette utover landsmøtet? 
 
Landslaget skal ivareta lokallagenes interesser. Her er det jo spesielt 
viktig at landslaget vet hva som er lokallagenes interesser og hva som 
er viktig for dem. Hvordan gjør vi denne kommunikasjonen bedre inn i 
alt arbeid med rasen? Sist skal landslaget, gjennom lokallagene, 
samle alle med interesse for NL. Da må lokallagenes posisjon og 
viktighet styrkes slik at de kan samle de interesserte. Hvordan jobbes 
det med medlemsrekrutering og involvering?  
 
Formålsparagrafens andre punkt blir det jobbet mye med, men også 
her har landslaget en oppgave med å aktivt arbeide for utstillinger og 
andre stimuleringstiltak. Det er naturlig at en god del av dette arbeidet 
videredeligeres til lokallagene og arbeides med der. Her er fokus 
unghest-tiltak viktig. Hvordan kan landslaget hjelpe lokallagene med 
dette? Hvilke utfordringer opplever lokallagene knyttet til arbeid med 
fokus unghest, avl og utstilling? 
 
Punkt 4 i paragrafen omhandler salg og plassering av hester. Hvordan 
blir dette punktet jobbet med? Er det meningen at lokallagene skal ha 
en formidlende og rådgivende rolle? I så tilfelle bør lokallagene 
bevisstgjøres oppgaven? Er dette et ansvar som bør ligge på 
lokallagene? Er det andre måter å oppfylle dette på?  
 
Siste punkt handler om å fremme aktiv bruk. Her er det også mye 
viktig arbeid som kan gjøres i lokallagene. Hvordan jobbes det med 
dette? Hvilke oppgaver er naturlige å legge på landslaget og hva skal 
legges på lokallagene? Kan erfaringsutveksling hjelpe lokallagene til å 
bli bedre på dette? 
Lokallaget i Rogaland/Agder ønsker en åpen diskusjon om hva 
lokallagene trenger for å kunne utfylle de oppgavene som er naturlige 
at ligger hos dem. 
 



   

Innsenders 
forslag til vedtak 

Arbeidet med organisasjonsutvikling prioriteres av landslagsstyret og 
det opprettes tett kontakt med lokallagene om aktuelle tiltak. 

Hovedstyrets 
vurdering 

Den innsendte saken tar for seg organiseringen og hele 
formålsparagrafen – dvs. hvordan organisasjonen er organisert og alt 
den skal utføre / oppnå. Med andre ord er det en omfattende sak.  

Hovedstyret vurderer de ulike punktene slik:  

• Informasjonsutvalget (også kalt organisasjonsutvalget): 
Hovedstyret beklager at det ikke har vært møtevirksomhet i 
utvalget før på slutten av perioden. Det har likevel blitt utført arbeid 
i/av utvalget.  

• Behov for informasjon: Informasjonsarbeid er noe som naturlig i 
en kontinuerlig forbedringsprosess. Ila. det siste året har det blitt 
gjort en del forbedring. F.eks. har det blitt gjennomført et 
oppryddingsarbeid på nettsiden, noe endring av struktur på 
nettsiden, økt antall artikler på nettsiden, økt aktivitet på sosiale 
medier og sendt ut nyhetsbrev til medlemmer.  

• Støtte fra landslaget til lokallagene: Hovedstyret er enige i at 
lokallagene er grunnmuren i organisasjonen, og ønsker selvsagt å 
tilrettelegge for aktive lokallag. Hovedstyret ønsker mer 
toveiskommunikasjon med lokallagsstyrene, og har dette som et 
forbedringspunkt i 2024. Hovedstyret kommer blant annet til å 
samle lokallagsledere, blant annet ved digitale møter. I tillegg er 
det viktig å påpeke at lokalstyrer når som helst kan ta kontakt med 
både styreleder, styremedlemmer og organisasjonssekretær, noe 
det også har blitt oppfordret til.  

• Lokallagene ift. utstilling og andre stimulerende tiltak: Dette er 
tematikk som vil bli tatt opp i forum for lokallagsledere. Hovedstyret 
hadde også åpen runde under rasespesifikk del på høstmøtet, 
samt at noe av dette ble tatt opp på kafédialogen på høstmøte, der 
hensikten nettopp var å innhente informasjon om medlemmer og 
lokallags tanker rundt dette.  

• Salg og omplassering av hester: For tiden jobbes det ikke aktivt 
med kontaktformidling og rådgivning ved salg og plassering av 
hester. Hovedstyret vil gjerne har mer innsikt i hva medlemmene 
mener vil være hensiktsmessig at landslaget og/eller lokallagene 
gjør ift. dette.  

• Fremme aktiv bruk: Dette handler både om å arrangere, men 
også generelt stimulere til aktiv bruk. Landslaget arrangerer NM og 
landslagets løp for nordlandshest/lyngshest i samarbeid med 
lokale arrangører, samt gjennomfører en ny sportscup i samarbeid 
med NSNL der hensikten er å stimulere til aktiv bruk. Det skal også 
gjennomføres en webinarrekke i samarbeid med NSNL, der et av 
målene er å stimulere til økt aktivitet. Hovedstyret vil gjerne vite 
mer om hva landslaget kan gjøre for å tilrettelegge for de 
lokallagene som evt. har lite aktivitet. Landslaget er også i dialog 



   

med de andre raseorganisasjonene om å legge til rette for 
samarbeid på tvers av lokallag for økt deltakelse på aktiviteter. 

Viser ellers til årsmelding og arbeidsplan, samt at noe av dette tas opp 
på workshop søndagen på landsmøtehelgen og vil jobbes med i forum 
for lokallagsledere.  

Hovedstyret har ambisjoner for hesterasen og organisasjonen. 
Dessverre er det ikke mulig å igangsette alle ønskede tiltak på en 
gang, og det må prioriteres. Hovedstyret har nå kommet til et punkt 
hvor tiden er inne for økt fokus organisasjonsutvikling.  

Selve vedtaksforslaget er hovedstyret enig i, og er altså helt i tråd med 
hva styret ønsker økt fokus på i tiden fremover. Viser for øvrig til 
arbeidsplan for 2024.  

 

Hovedstyrets 
forslag til vedtak 

Hovedstyret støtter innsenders forslag til vedtak.  

 

 

SAK 4.10 Medlemskap ung 

Innsender Nordlandshest/lyngshest Østlandet  

Saksopplysninger 
fra innsender 

Lokallaget ønsker å rekruttere studenter, rideskoleelever og andre 
unge med et hjerte for rasen.  

I et forsøk på dette, har lokallagets årsmøte vedtatt «Medlemskap 
Ung» (opp til og med året man fyller 21, i samsvar med Nryf) fra 2025, 
hvorpå lokallaget tilbyr medlemskap til en rabattert pris. For at dette 
skal bli en mulighet i flere lokallag uten at lokallagene taper større 
summer, ønsker lokallaget at Landsmøtet vurderer lavere kontingent 
fra hovedstyret for denne aldersgruppen. 

 

Innsenders 
forslag til vedtak 

Det innføres en rimelig medlemskategori for unge til og med det året 
de fyller 21 år. 

Hovedstyrets 
vurdering 

Hovedstyret støtter forslaget, og viser til sak fra hovedstyret om 
endring av medlemskategorier, samt forslag til vedtektsendringer.  

Hovedstyrets 
forslag til vedtak 

Hovedstyret støtter innsenders forslag til vedtak.  

 

 

 


